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Město Kyjov 

Komise životního prostředí 

Zápis z jednání č. 1/2023 

 

Datum konání: 2. 2. 2023 

Místo konání: Terén, velká zasedací místnost MÚ Kyjov   

 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

Hosté: Ing. Vladimír Šimeček – ředitel, TS Kyjov 

 Ing. František Svoboda – vedoucí střediska zeleň, TS Kyjov 

Mgr. Markéta Pírková – vedoucí odboru majetkoprávního, MÚ Kyjov 

 

Zapisovatel: Ing. Tomáš Blažek 

Ověřovatel:  Bc. Šárka Krakovská 

Čas jednání:  15.30 – 18.45  

 

Program jednání: 

1. Obchůzka – ul. Jungmannova 

2. Program rozvoje města 2022-2026  

3. Pozemkové úpravy – stav a další postup  

4. Využití důlních vod – aktuální stav 

5. Kácení dřevin 

6. Různé 

 

 

Průběh jednání: 

 

 

1. Obchůzka – ul. Jungmannova  

 

Na podnět Mgr. Lungové provedla komise obhlídku na ul. Jungmannova, a to za účelem 

posouzení provedené nové výsadby douglasek před bytovými domy č. p. 1249 - 1308. Dle 

Mgr. Lungové byly stromy vysazeny blízko domů s tím, že v budoucnu nelze vyloučit 

stížnosti obyvatel na nadměrné stínění a z toho vyplývající nutnost kácení. Ing. Svoboda 

uvedl, že výsadba byla limitována průběhem sítí technické infrastruktury v daném území, 

připravovanou rekonstrukcí přilehlého chodníku a byla konzultována se zástupci SVJ 

dotčených bytových domů. Vysazené stromy budou zatím ponechány na místě do doby 

provedení rekonstrukce chodníku, která si vyžádá kácení některých stromů a tedy nutnost 

celkového posouzení obnovy a revitalizace zeleně v této lokalitě.  
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2. Program rozvoje města 2022-2026  

Komise se vyjádřila k předloženému dokumentu a provedla v části týkající se životního 

prostředí některé změny, upřesnění a doplnění. Takto upravený dokument bude předložen 

tajemníkovi úřadu.  

 

V rámci projednávání Programu rozvoje města komise dále diskutovala:  

- projekt využití dešťových vod na ZŠ JAK – zjistit stav na ORM, 

- nový LHP městských lesů – komise vyjádřila požadavek na účast zástupců KŽP při 

tvorbě nového LHP.  

 

Dle sdělení ORM bude projekt využití dešťových vod na ZŠ JAK realizován v letošním roce. 

 

 

3. Pozemkové úpravy – stav a další postup 

 

Podrobné informace o aktuálním stavu podala Mgr. Pírková. 

 

 

4. Využití důlních vod – aktuální stav 

 

Projekt „Využití důlních vod“ byl představen Ing. Kudláčem. Jedná se o společný pilotní 

projekt města a Jihomoravského kraje, který na realizaci poskytl dotaci. V rámci realizace 

byly provedeny na stávajícím vrtu V-1 na koupališti čerpací a stoupací zkoušky, včetně 

rozborů chemismu vod. Dle závěrů provedených zkoušek bylo konstatováno, že stávající 

zdroj umožňuje kromě současného využití (zálivka hřiště a koupaliště) i další možnosti, např. 

využití k vybudování vodního prvku v městském parku. Tato relaizace může být podpořena 

vybudováním nového vrtu, popř. přichází v úvahu i využití vrtů, které byly realizovány při 

výstavbě KPB k odvodnění stavební jámy. 

 

 

5. Kácení dřevin   

 

Ing. Blažek informoval komisi o podnětech ke kácení dřevin: 

 

 Ořešák – u samoty mezi Boršovem a Bohuslavicemi – strom byl již pokácen, 

 Borovice, 3x Lípa – požadavek ORM v rámci výstavby teplovodu na KPB a parkoviště u 

bytového domu č. p. 1246 na Sídlišti Zahradní – lípy již byly pokáceny, 

 41 ks stromů – požadavek ORM v rámci výstavby nových chodníků a parkovišť na sídl. U 

Vodojemu, ul. Brandlova, Nětčická, Moravanská – žádost byla podána na OŽPÚP MÚ 

Kyjov. Realizace výstavby je rozvržena do tří etap: 1. etapa – výstavba nových chodníků 

(realizace letos), 2. etapa – výstavba parkovišť (realizace po získání dotace), 3. etapa – 

oprava chodníků na sídl. U Vodojemu (bude prováděna postupně TS Kyjov).    

 

Komise nesouhlasí s kácením topolové aleje podél parkoviště u horní brány hřbitova a trvá na 

svém stanovisku k realizaci této akce ze dne 19.5.2020 (jednání KŽP 4/2020): 
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„Komise nesouhlasí s kácením topolové aleje v souvislosti s připravovaným projektem 

výstavby chodníku v této lokalitě a navrhuje chodník vybudovat až za topolovou alejí. Komise 

dále navrhuje chodník vybudovat v mlatovém provedení“. 

 

 

6. Různé 

 

Mgr. Pírková 

Informovala komisi o záměru vybudovat podzemní kontejnery na parkovišti u kina Panorama 

a na ul. Riegrova v blízkosti nového BD. Vybudování podzemních kontejnerů na parkovišti u 

kina Panorama bude spojeno s pokácením ořešáku, vybudování podzemních kontejnerů na ul. 

Riegrova bude spojeno s přesazením dvou stromů. Komise nemá k záměru námitky. Další 

možné budování podzemních kontejnerů bude spojeno se záměry ORM, např. rekonstrukce 

parkoviště za radnicí a revitalizace Sídliště Za Stadionem.  

 

Ing. Blažek 

 nový pasport zeleně města, 

 v současné době se dopracovává Strategie rozvoje veřejné zeleně pro město Kyjov, 

zadavatelem je DSO Severovýchod v rámci projektu Strategické dokumenty pro obce 

Kyjovska, rozpracovaná verze strategie a pasport zeleně jsou uveřejněny: 

 

https://www.mestokyjov.cz/strategicke-dokumenty/ds-1280/archiv=0&p1=30347 

 

 borovice na ul. Riegrova – poškození kořenových systémů při výkopových pracích VaK, 

 město bude podávat žádost na JMK o dotaci na odborné arboristické ošetření stromů na ul. 

Žižkova, na městském stadionu a na Sídlišti Za Stadionem, 

 problematika rozmnožování nutrií v Kyjovce (cedule o zákazu krmení, odchyt zvířat), 

 podnět z aplikace Hlášení závad na úpravu nevyužité travnaté plochy mezi bytovými 

domy na Sídlišti Za Stadionem v parčík s rozmanitou skladbou stromů a keřů, místo s 

osazenými prvky umožňující odpočinek všem generacím obyvatel sídliště, centrální 

chodníky propojit sypanými cestami vedoucími skrz popisovanou plochu.  

Komise prozatím doporučeuje ponechat stávající travnatou plochu bez zásahu, kterou je 

možné občany využívat.  

 

Mgr. Veverková 

 výsadba stromů na ul. Mezivodí – společný projekt města a občanů, 

 zapojení města Kyjova do spolku pro půdu. 

 

Bc. Krakovská 

 znečištěný chodník pod parčíkem na Kolibě – úklid zajistí TS Kyjov. 

 

 

 

 

 

https://www.mestokyjov.cz/strategicke-dokumenty/ds-1280/archiv=0&p1=30347
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Návrhy a doporučení Radě města Kyjova:  

 

1/2023 – komise doporučuje radě města, aby již ve fázi přípravy projektu rekonstrukce 

chodníku na ul. Jungmannova bylo spolupracováno se zahradním architektem v souvislosti 

s úpravou zeleně před bytovými domy. Návrh rekonstrukce chodníku a úpravy zeleně 

předložit KŽP k připomínkování.   

 

2/2023 – komise doporučuje radě města, aby součástí projektu revitalizace III. etapy Sídliště 

Za Stadionem bylo umístění podzemních kontejnerů. Současně doporučuje přistupovat k 

projektování revitalizace tak, aby bylo v maximální míře umožněno zadržování dešťových 

vod (zasakovací dlaždice, vyspádování zpevněných ploch tak, aby byla voda odváděna do 

travnatých ploch – zasakovací průlehy) a aby byla v maximální míře obnovena zeleň.   

 

3/2023 – komise doporučuje radě města spojení závěrů projektu „Využití důlních vod“ 

s kompletní revitalizací městského parku, za tímto účelem vypsat architektonickou soutěž 

k revitalizaci parku. 

 

4/2023 -  komise doporučuje radě města zvážit úpravu projektu výstavby chodníku a 

rekonstrukce parkoviště u horní brány hřbitova na ul. Nětčická v zájmu zachování stávajícího 

topolového stromořadí. 

 

 

Úkoly pro členy komise:  --------- 

 

 

Termín dalšího jednání:  7. 3. 2023 v 17.00 hod. – společné jednání KŽP a KVU 

 

 

  

Zapsal: Ing. Tomáš Blažek 

Ověřil: Bc. Šárka Krakovská 

 

 

 

 

Přílohy: 

1. Prezenční listina 


